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      Încheiatăastăziă27.11.2015,ăoraă900,ăînăsalaădeăşedinĠăăaăConsiliuluiăLocalăalăcomuneiăArchişăcuă
ocaziaăĠineriiăŞedinĠeiăOrdinareădeăConsiliuăLocal,ăconvocatăăprinăDispoziĠiaăprimaruluiăcuă
nr.76/20.11.2015 a d-luiăprimarăValeaăNicolae.LaăşedinĠăăparticipăă10ăconsilieriălocaliădinătotalulădeă
11, d-l Pantea Nicolae fiind absent. 
     PreşedinteleădeăşedinĠăăd-lăBătrînăNicolaeăprezintăăOrdineaădeăzi: 
1. ProiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăRegulamentuluiădeăOrganizareăşiăFuncĠionareăală
PrimărieiăComuneiăArchiş; 
2. ProiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăRegulamentuluiădeăOrdineăInterioarăăalăAparatuluiădeă
specialitateăalăPrimaruluiăComuneiăArchiş; 
3. ProiectădeăhotărâreăprivindărectificareaăbugetuluiădeăvenituriăşiăcheltuieliăalăConsiliuluiăLocală
alăComuneiăArchiş; 
4. Proiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăvolumuluiădeămasăălemnoasăăceăurmeazăăaăfiărecoltatăînă
anulă2016ădinăpădureaăşiăpăşuneaăîmpădurită,ăproprietateaăComuneiăArchişăşiăaflatăăînăadministrareaă
R.P.L.ă,,ăOcolăSilvicăDumbravaăR.A.ăBeliu”; 
5. Diverse. 
      SeăsupuneălaăvotăOrdineaădeăziăprezentată,ă9ăconsilieriăsuntă,,pentru”ăşiăd-lăBătrînăNicolaeăesteă
,,împotrivă”deoareceănuăaăfostăprezentatăbugetul,ăfiindăadoptatăăHotărâreaăConsiliuluiăLocală
nr.58/27.11.2015. 
      D-lăconsilierăBătrînăNicolae,ăpreşedinteleădeăşedinĠă,ăiaăcuvântulăpentruăaăprezentaăconĠinutulă
procesului-verbal,ăîncheiatăînăşedinĠaăordinarăădinădataădeă30.10.2015.Înăcontinuareăd-lăPreşedinteădeă
şedinĠăăsupuneăspreăaprobareăprocesul-verbalădeăşedinĠăădinădataădeă30.10.2015,ă10ăconsilieriăsuntă
,,pentru”,ăăfiindăadoptatăăHotărâreaăConsiliuluiăLocalănr.ă59/27.11.2015.  
      D-lăAntaăFlorin,ăsecretarulăComuneiăArchiş,ăprezintăăprimulăpunctădeăpeăOrdineaădeăzi:ăProiectă
deăhotărâreăprivindăaprobareaăRegulamentuluiădeăOrganizareăşiăFuncĠionareăalăPrimărieiăComuneiă
Archiş. 
      NefiindădiscuĠiiăşiăproblemeăseăsupune la vot primul punct de pe Ordinea de zi: Proiect de 
hotărâreăprivindăaprobareaăRegulamentuluiădeăOrganizareăşiăFuncĠionareăalăPrimărieiăComuneiă
Archiş,ătoĠiăceiă10ăconsilieriăprezenĠiăsuntă,,pentru”,ăăfiindăadoptatăăHotărâreaăConsiliuluiăLocalănr.ă
60/27.11.2015. 
      În continuare,d-lăAntaăFlorin,ăsecretarulăComuneiăArchiş,ăprezintăăalădoileaăpunctădeăpeăOrdineaă
deăzi:ăProiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăRegulamentuluiădeăOrdineăInterioarăăalăAparatuluiădeă
specialitateăalăPrimaruluiăComuneiăArchiş. 
     NemaifiindăalteădiscuĠiiăseăsupuneălaăvotăalădoileaăpunctădeăpeăOrdineaădeăzi:ăProiectădeăăăăă
hotărâreăprivindăaprobareaăRegulamentuluiădeăOrdineăInterioarăăalăAparatuluiădeăspecialitateăală 
PrimaruluiăComuneiăArchiş,ătoĠiăceiă10ăconsilieriăprezenĠiăsuntă,,pentru”,ăăfiindăadoptatăăHotărâreaă
Consiliului Local nr. 61/27.11.2015. 
     Seătreceălaăpunctulă3ădeăpeăOrdineaădeăzi:ăProiectădeăhotărâreăprivindărectificareaăbugetuluiădeă
venituriăşiăcheltuieliăalăConsiliuluiăLocalăalăComuneiăArchiş. 



     Seădăăcuvântul d-neiăcontabilăFărcuĠaăRodica,ăcareăparticipăălaăşedinĠaăConsiliuluiăLocalăală
ComuneiăArchiş,ăpentruăaăprezentaăpunctulă3ădeăpeăOrdineaădeăzi:ăProiectădeăhotărâreăprivindă
rectificareaăbugetuluiădeăvenituriăşiăcheltuieliăalăConsiliuluiăLocalăalăComuneiăArchiş.ăD-na contabil 
precizeazăăcăălaăCapitolul-FuncĠionareăbugetulăeste2.890.500ălei,ăiarălaăDezvoltareă955.000ă
lei.Acesta a fost majorat cu 90.000 lei prin adresa Finantelor Arad nr.13.891/28.10.2015 , prespectiv 
suma de 61.000 lei prin adresa nr.14432/04.11.2015 ,  pentru  DC 13 Groseni  s-au alocat 150.000lei 
de la Consiliul Judetean . 
      D-l primar precizeaza ca aceste sume sunt pentru hotarari judecatoresti la profesori, pentru unele 
drepturi la asistentii personali , iar pentru DC 13 se va astfaltaădeălaă“Limona”ăinăsusăinălocalitateaă
Groseni . 
      D-lăconsilierăBătrînăNicolaeăîntreabăădeăceănuăs-aăprimitălaămaterialulădeăşedinĠă-bugetul, de ce 
din data de 28.10.2015 sau din 17.11.2015 când au fost primite sumele de bani nu au fost aduse la 
cunoştinĠaăconsilierilor. 
      D-naăcontabilăFărcuĠaăRodicaăexplicăăcăăabiaămiercuriă(25.11.2015)ăaăfostădusăăsituaĠiaăspreă
avizare.De ce nu a fost distribuit materialulădeăcătreăsecretarulăcomuneiă,ăadreseleăcuăsumeleădeăbaniă
primite au fost inregistrate la secretar trebuia sa comunice aceste adrese, d-na contabil pune in 
sedinta la dispozitia consilierilor un dosar cu bugetul . 
     D-lăAntaăFlorin,ăsecretarulăComuneiăArchiş,ăprecizeazăăcaăaăsolicitatădeămaiămultădeă10ăzileă
referat de moficare a bugetului si nu aprimit nimic  de la d-na contabil. 
     D-lăconsilierăBătrînăNicolaeăspecificăăcăănuădoreşteăsăăfieătrasălaărăspundere,deoareceăăădacăăseă
întâmplăăcevaăConsiliulăLocalărăspunde. 
     D-lăconsilierăPuleacăSimionăspuneăcăădeă3ăaniă,,proceduraăesteădeăvină”,ăniciodatăănuăseăcomunicăă
situaĠiaădinătimpăşiădeălaăînceputulăanuluiăseăîntâmplăălaăfelăcuăbugetul. 
     D-lăconsilierăDenuĠăFlorinăpropuneăsăăseăspecificeăsumeleăpeăcareăle-a prezentat d-naăăăăăcontabilăşiă
săăseăsupunăălaăvotăpunctulă3ădeăpeăOrdineaădeăzi. 
     În continuare,d-lăconsilierăBătrînăNicolae,ăpreşedinteleădeăşedinĠăăsupuneălaăvotăalătreileaăpunct de 
peăOrdineaădeăzi:ăăProiectădeăhotărâreăprivindărectificareaăbugetuluiădeăvenituriăşiăcheltuieliăală
ConsiliuluiăLocalăalăComuneiăArchiş:ă6 consilieriăsuntă,,pentru”,ăd-niiăconsilieriăHărdăuț Pavel , 
Puleac Simion , Batrin Nicolae si Alb Danut ,,se abĠin”,ăăfiindăadoptatăăHotărâreaăConsiliuluiăLocală
nr.62/27.11.2015. 
     Seătrece,ăapoi,ălaăpunctulă4ădeăpeăOrdineaădeăzi:ăProiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăvolumuluiă
deămasăălemnoasăăceăurmeazăăaăfiărecoltatăînăanulă2016ădinăpădureaăşiăpăşuneaăîmpădurităă
proprietateaăComuneiăArchişăşiăaflatăăînăadministrareaăR.P.L.ă,,ăOcolăSilvicăDumbravaăR.A.ăBeliu”. 
     D-lăValeaăNicolae,ăprimarulăComuneiăArchiş,ăprezintăăAdresaăR.P.L.ă,,ăOcolăSilvicăDumbravaă
R.A.ăBeliu”cuăprivireălaăvolumulădeămasăălemnoasăăceăurmeazăăaăfiărecoltatăînăanulă2016ăşiă
precizeazăăcăăacestaăesteădeă5200ăm3 -masăălemnoasăădinăfondulăforestierăproprietateăpublicăăaă
ComuneiăArchişăşiădeă960ăm3 -masăălemnoasăădinăpăşuneaăîmpădurităăproprietateăprivatăăaăComuneiă
Archiş,ăconformăamenajamentului silvic. 
     D-lăconsilierăDenuĠăFlorinăîntreabăăcâtădinăvolumulădeămasăălemnoasăăesteăacoperităcuăA.P.V.-uri. 
     D-lăValeaăNicolae,ăprimarulăComuneiăArchiş,ăprecizeazăăcăăs-aăconsultatăcuăŞefulădeăOcolăşiă
acesta pune A.P.V.-urileălaădispoziĠie,iarărăriturile nu sunt cuprinse deoarece nu s-auăfăcutăîncăă 
marcări.ăS-aăstabilităsăăseăfacăăînăRegieăproprie,ăpentruăpopulaĠie,ăiarăbuşteanulăsăăfieăpentruă
licitaĠie.Darăacesteaăsuntădoarăpropuneriăşiăconsilieriiăvorăhotărâ. 
    D-l Anta Florin, secretarul ComuneiăArchiş,ăprecizează ca aceste partizi vor fi trecute in hotarare 
un un articol separat . 



    DupăăalteădiscuĠiiăseăfacăurmătoareleăpropuneriădeăcătreăd-niiăconsilieri:ăCăbănuțăăUsumal-Partida 

197-înăRegieăproprie,ăDosăHășmaș-pentru licitație, Dealu Perilor-Regieăproprie,ăGălălău-pentru 

licitație, Dealu Moțului-Regie proprie- Partida 177-Regieăproprie,ăCabanăăBîrzești-pentru licitație, 

Fața Mare-pentru licitație. 
     Seăsupune,ăapoi,ălaăvotăpunctulă4ădeăpeăOrdineaădeăzi:ăProiectădeăhotărâreăprivindăaprobarea 
volumuluiădeămasăălemnoasăăceăurmeazăăaăfiărecoltatăînăanulă2016ădinăpădureaăşiăpăşuneaăîmpădurităă
proprietateaăComuneiăArchişăşiăaflatăăînăadministrareaăR.P.L.ă,,ăOcolăSilvicăDumbravaăR.A.ăBeliu”,ă7ă
consilieriăsuntă,,pentru”,ăd-lăconsilierăHărdăuț Pavelăseă,,abĠine”,iarăd-niiăconsilieriăAlbăDănuț și 
BătrînăNicolaeăăsuntăînăconflictădeăinterese,ăfiindăadoptatăăHotărâreaăConsiliuluiăLocală
nr.63/27.11.2015. 
    Înăceleădinăurmăăseătreceălaăpunctulă5ădeăpeăOrdineaădeăzi:ăDiverse. 
    D-l Valea Nicolae,ăprimarulăComuneiăArchiş,ăprezintăăoăadresăăaăInspectoratuluiăŞcolarăJudeĠeană
AradăprinăcareăseăsolicităăConsiliuluiăLocalăpropunereaăprivindăorganizareaărețelei școlare a 

unitățilorădeăînvățământăpreuniversitarădeăstatădinărazaădeăcompetențăăînăvedereaăemiterii avizului 

conform,ăcareăvaăstaălaăbazaăfundamentăriiăproiectuluiăplanuluiădeășcolarizare pentruăanulăşcolară
2016-2017.  
    D-lăValeaăNicolae,ăprimarulăComuneiăArchiş,ăprecizeazăăcăădatorităănumăruluiăinsuficientădeă
copii(doar 3 copii),postul de la GrădiniĠaăPNăBîrzeştiăseădesfiinĠează. 
    D-niiăconsilieriăiauăcunoştinĠăădeăceleăprezentateăşiăfacăpropunerea,ăreferitorălaăplanulădeă
şcolarizareăpentruăanulăşcolară2016-2017,urmândăsăăseăfacăăoăadresăăcătreăInspectoratulăŞcolară
JudeĠeanăArad,ăînăacestăsens. 
    D-l primar Valea Nicolae prezinta un raport al Compartimentului de resort al Primariei de 
aprobare a unui proiect de construire santuri in localitatea Groseni . 
    D-l secretar Anta Florin precizeaza ca in situatia in care consiliul aproba acest lucru va intocmi un 
referat de nelegalitate , trebuie intai aprobat indicatorii economici ai proiectului, trebuie intocmit un 
proiect Tehnic , nu se stie nimic , nu se poate aproba asa ceva . 
    D-l Horhat Ioan inspector Primaria Archis precizeaza ca valoarea proiectului este in jur de 
400.000 lei , pentru o distanta de aproximativ 2000 ml. 
    D-l Puleac Simion precizeaza ca asa ceva nu se poate cine este firma care lucreaza la santuri in 
localitatea Groseni si noi consilierii locali nu stim nimic despre acest proiect . 
    D-l ValeaăNicolae,ăprimarulăComuneiăArchiş intreaba de ce este el impotriva cand se doreste sa se 
realizeze ceva in comuna , in proiectul initial de modernizare a DC 13 in localitatea Groseni era 
prevazut construirea de rigole , dar nu s-a putut respecta in tocmai proiectul . 
    D-l consilier Puleac Simion precizeaza ca el nu este impotriva dar sa se faca cu respectarea legii. 
    D-l presedinte de sedinta precizeaza , daca colegii lui aproba hotararea nu o va semna . 
    D-l consilier Calin Viorica precizeaza ca este bine atunci sa se piarda acesti bani . 
    D-l secretar precizeaza ca intai trebuiau intocmite documentele Proiectului si ulterior supuse spre 
aprobare . 
    D-l primar Valea Nicolae îi reproseaza d-lui secretar faptul ca se opune in vederea adoptarii unei 
hotarari precizand ca vor discuta unele lucruri dupa sedinta . 
    D-l Anta Florin precizeaza ca ce este de discutat sa se discute in Consiliu , dar nu este vina lui ca 
nu a fost intocmit un proiect , un studiu , pe un simplu referat sa alocam o suma de bani mare fara 
nici o acoperire . 
    In urma discutiilor consilierii solicita d-lui primar intocmirea documentatiei necesare in vederea 
aprobarii acestei Investitii . 



    D-lăValeaăNicolae,ăprimarulăComuneiăArchiş,ăleăprezintăăconsilierilorăfaptulăcăătrebuieăcasatăă
Autospeciala PSI , a fost primita de la Consiliul local Chisineu -Cris fara documente , este 
nefunctionala  şiăînăacestăscop,ătrebuieăstabilităăoăcomisie. 
    D-lăconsilierăHărdăuĠăPavelăpropuneăsăăseăcumpereăoăaltăămaşinăădeoareceăesteăutilăăComunei. 
    În continuare, d-lăconsilierăHărdăuĠăPavelăsolicităăd-luiăAntaăFlorin,ăsecretarulăComuneiăArchiş,ă
tabeleleăcuăavizeleăprimiteădeălaăR.P.L.ă,,ăOcolăSilvicăDumbravaăR.A.ăBeliu,ă,,conformăcuăoriginalul”,ă
deoareceăştieăcă,ăcelăpuĠinăunănumărădeăaviz,ănuăesteătrecut în tabele.  
    D-lăAntaăFlorin,ăsecretarulăComuneiăArchiş,ăîiăexplicăăcăătrebuieăsăăseăadresezeăConsiliuluiădeă
AdministraĠieăsauăŞefuluiăR.P.L.ă,,ăOcolăSilvicăDumbravaăR.A.ăBeliu,ăînăacestăsens. 
    D-lăconsilierăHărdăuĠăPavelăpropuneăsăăfieăadunate crengileărămaseădeălaăcurăĠatulăşanĠurilor,ăiară 
d-lăconsilierăBătrînăNicolaeăîntreabăădacăănuăs-arăputeaăpuneăpaveleăşiăînăfaĠaăŞcoliiădinăNermiş,ă
deoareceăaămaiărămasăjumătateădeăpaletădeăpavele. 
    NemaifiindăalteăproblemeăşiădiscuĠii,ăd-lăPreşedinteădeăşedinĠăădeclarăăîncheiateălucrărileăşedinĠeiă
ordinare din data de 27.11.2015. 
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